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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor lesz hazánkban is európai szintű 
családtámogatási rendszer?" 

Tisztelt Miniszter úr!
 
A kormány  gazdasági,  külpolitikai  tevékenysége  miatti  döbbenetes  infláció  és  forintromlással
szemben, a propaganda a hamis KSH adatokra támaszkodva napi szinten harsogja, hogy mennyivel
többet keresnek az emberek, mennyivel nőttek a reál keresetek és mennyivel több marad a családok
zsebében.
 
A  jelenlegi  Orbán  kormány  egyik  legalattomosabb  propagandája  a  családok  támogatásának
rendszere. A családi pótlék halaszthatatlanul emelésért kiállt. Annak jelenlegi összegéből is látszik,
hogy a kormányzat kommunikációjával szemben mennyire nem érdekli a Fideszt a családok sorsa.
Ez  a családi pótlék összeg nevetségesen alacsony, és egyben arcpirító, főleg most a gyilkos infláció
tükrében. Drasztikus emelés szükséges záros határidőn belül, mert ugyan nem ettől fog megnőni a
gyermekvállalási  kedv,  de  a  gyermekvállalás  költségeiben  nem  csak  látszat  összegek,  hanem
szemmel – akár a Holdról is – látható támogatások szükségesek.
 
A kormányzat által laboratóriumnak vagy utolérendő célként megjelölt Ausztria a családi pótlék
kérdését máshogy kezeli. Mivel magam is az osztrák határ mellett élek ott teljesen hétköznapi, hogy
a  családok  jelentős  része  érintett  az  ausztriai  munkavállalásban.  A hanyatló  nyugatot  ostorozó
„rogáni” propaganda gépezet szándékos hazugságaival szemben nem tévedésből járnak a magyarok
Ausztriába dolgozni, hanem a jelentős 1500-2000 euró közti havi fizetésért. És itt nem áll meg a
dolog,  mivel  az  osztrák  állam  a  náluk  lakcímmel  nem  rendelkező,  hanem  életvitelszerűen
Magyarországon élő dolgozók gyermekeinek is fizet családi pótlékot. Nagyságrendileg - az Orbán
kormány számára ismeretlen, de Ausztriában automatikus – a 13. 14. havi fizetés miatt, nagyjából



gyerekenként ez havi 200 euró, ami a kormány húzásaitól függően - négyszáz forintos euró áron,-
akár  nyolcvanezer  forint  is  lehet.  Ez  egy  egyszerű  kérelem elintézésével  jár  egy  kint  dolgozó
magyar állampolgárnak a gyerekei után, és ezt amennyiben nem kérte aktuálisan, visszamenőleg öt
évre is kérheti.
Hogy  mennyire  komolyan  veszi  a  gyermekek  családi  pótlékkal  történő  támogatását  az  osztrák
állam, azt mi sem bizonyítja jobban, hogy elvált,  de kint dolgozó szülő esetében is  fizeti  ezt  a
komoly  családi  pótlékot  a  gyermekek  után,  ráadásul  a  gyermek  életkorának  növekedésével
párhuzamosan  a  támogatás  összege  is  nő,  míg  Magyarországon  a  szülőkkel  élő  gyermek  után
12.200,- Ft az egyedülállóként egy gyermeket nevelő szülőnek 13.700,- Ft, míg a két gyereknél
14.800,- Ft ez az összeg. És, hogy mindennek mennyire van következménye és nem lehet semmit
ott  elsumákolni,  arra  jó  példa,  hogy a  Sebastian  Kurz  által  vezetett  kormány egy ideig  az  EU
álláspontjával szemben nem fizette ki a külföldi és azon belül a magyar munkavállalóknak a családi
pótlék  egy  részét,  mert  vitatta.  Azonban  az  EU kötelezte  és  majdnem három év  (2019-2022)
vonatkozásában gyermekenként másfél-két millió forintot fizetett az osztrák állam tavaly nyáron
visszamenőleg.  Ez  nyilván egy összegben sem volt  rossz,  főleg  euróban,  de  ezenkívül  minden
évben az iskolakezdést is támogatja plusz egy vagy két havi családi pótlékkal az osztrák állam.
Nálunk az volt a magyar kormány gesztusa, hogy decemberben kéthavi családi pótlékot fizetett az
ünnepek miatt, de azt, a januári terhére, vagyis akkor meg semmit sem kaptak a családok.
 
Kérdezem Miniszter Urat, hogy mikor lesz hazánkban is európai szintű családtámogatási rendszer?
 
Várom érdemi válaszát!
 
Balassa Péter
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